

بیان صحفی

بنك لِشا يحقق أرباحًا صافية بقيمة 54.1 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2024

أعلن بنك لِشا عن نتائجه المالية للنصف الأول المنتهي في 30 يونيو 2024، محققًا أرباحًا صافية قدرها 54.1 مليون ريال قطرى منسوبة للمساهمين، بزيادة قدرها 21% مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضى.

بلغ إجمالي دخل البنك خلال النصف الأول من العام 117.1 مليون ريال قطري، أي بنمو نسبته 28.6% مقارنة بالعام السابق، وذلك نتيجة لتدفقات الدخل المستدام التي تولدها محفظة الاستثمارات المتنوعة للبنك. وواصل إجمالي استثمارات البنك والأصول المدارة مسار النمو، حيث بلغ 3.2 مليار ريال قطري و6.7 مليار ريال قطري على التوالي، مسجلاً نموًا بنسبة 21% و 12% على التوالي مقارنة بالفترة نفسها من العام السابق. وقد ساهمت قطاعات الأعمال الأساسية للبنك في هذا النمو إلى جانب طلب العملاء المتزايد على حلول الاستثمار المصممة خصيصًا لتلبية احتياجاتهم الفردية.

وبلغ إجمالي أصول البنك 7.5 مليار ريال قطري، ما يمثل نموًا بنسبة 47% مقارنةً بالسنة السابقة في حين كما ارتفعت ودائع العملاء بنسبة 20% لتصل إلى 3.7 مليار ريال قطري. وبلغ إجمالي حقوق ملكية البنك 1.3 مليار ريال قطري، ما يعكس نموًا بنسبة 8% مقارنةً بالسنة السابقة

علاوة على ذلك، حافظ البنك على مؤشرات ربحية قوية، حيث بلغ العائد على متوسط حقوق الملكية %8.65 ، بينما بلغ العائد على متوسط الأصول 1.57%. وبلغت القيمة الدفترية للسهم الواحد 1.13 ريال قطري، ووصل العائد على السهم إلى 0.097 ريال قطرى. كما حافظ البنك على نسبة كفاية رأسمال قوية عند 15.69% ما يتماشى مع المتطلبات التنظيمية.

أما خلال الربع الثاني من العام، فقد عزز البنك مجلس إدارته بثلاثة أعضاء جدد ليصبح المجموع تسعة أعضاء. بالإضافة إلى ذلك، تم إدراج البنك ضمن أفضل 30 مدير أصول حسب تصنيف مجلة فوربس الشرق الأوسط لعام 2024.

وفي تعليقه على الأداء المالي، صرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة البنك قائلًا: "يسعدنا أن نعلن عن تحقيق أداء مالي وتشغيلي متميز مرة أخرى، مع استمرار خطتنا الاستراتيجية في تحقيق نتائج إيجابية. وبفضل القرارات التجارية الرئيسية التي اتخذناها خلال السنوات القليلة الماضية، أحرزنا تقدمًا ملحوظًا في النصف الأول من عام 2024. ولا يزال كل من مركزنا السوقي ومسار النمو واعدًا. كما يتيح لنا الطابع المرن لاستراتيجية أعمالنا أن نمضي بحذر في ظل ظروف السوق المتغيرة، وأن نواصل التركيز على تنفيذ نهجنا لخلق القيمة. وإذ نمضي قدمًا، يبقى تركيزنا الأساسي منصبًا على الاستفادة من نقاط قوتنا الأساسية وخبراتنا الواسعة لتحقيق نمو مستدام لجميع أصحاب المصلحة لدينا."

ومن جانبه، علَّق السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك لِشا، قائلًا: "في حين نحتفي بنتائج المؤشرات المالية الرئيسية المتميزة، فإن فرق أعمالنا الأساسية تكرس جهودها لبناء صفقات تركز على تحقيق تدفق مستدام للدخل والحفاظ عليه. ويعكس النمو في الأصول المُدارة، إلى جانب أداء صفقاتنا والمحافظ الاستثمارية التي نديرها التزامنا الراسخ بتنفيذ استراتيجية استباقية فعالة. ولا يزال نهجنا الذي يركز على العملاء يجذب العملاء، وقد شهدنا طلبًا متزايدًا على المنتجات الاستثمارية المصممة حسب الطلب نظرًا لطبيعة عروضنا الفريدة والمتنوعة. كما اتخذنا أيضًا العديد من القرارات الاستراتيجية الرئيسية لتعزيز المركز المالى والأداء التشغيلي للبنك بشكل أكبر، ما يتيح لنا تقديم عروض جديدة".



بیان صحفی

Lesha Bank reports a net profit of QAR 54.1 million for the first half of 2024

Lesha Bank announced its financial results for the half year ended 30 June 2024. The Bank reported a net profit of QAR 54.1 million attributable to the equity holders of the Bank, a 21% growth compared to the corresponding period of last year.

During the first half of the year, total income reached QAR 117.1 million representing a growth of 28.6% compared to the previous year in response to the recurring and stable income streams generated by the Bank's diversified investment portfolio. The Bank's total investment and assets under management (AUM) continued their growth momentum, reaching QAR 3.2 billion and QAR 6.7 billion marking a 21% and 12% growth respectively compared to the same period in the previous year. The core business lines of the Bank contributed to this growth along with the increased demand for tailor-made investment solutions.

Total assets of the Bank now stand at QAR 7.5 billion representing a YoY growth of 47%, while customer deposits also grew by 20% to reach QAR 3.7 billion. The total equity of the Bank stood at QAR 1.3 billion reflecting a growth of 8% compared to the previous year.

Furthermore, the return on average equity was 8.65%, while the return on average assets stood at 1.57%. The book value reached QAR 1.13, and the earnings per share reached QAR 0.097. The capital adequacy ratio stood at 15.69% in line with the regulatory requirements.

During the second quarter of the year, the Bank appointed three new board members reaching a total of nine board members and was ranked among the top 30 asset managers by Forbes Middle East for the year 2024.

Commenting on the financial performance, the Bank's Chairman HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, said: "We are delighted to report another strong financial and operational performance as we continue to reap the benefits of our well-executed business plan. In response to the key business decisions that we took during the past few years we have made substantial progress in the first half of 2024, and our market position and growth trajectory seemingly remain strong. The adaptive nature of our business strategy helps us navigate cautiously in different market situations as we continue to target the execution of our value creation approach. As we move forward, our key aim remains firmly on leveraging our core strengths and expertise to deliver sustainable growth for all our stakeholders."

Lesha Bank CEO, Mr. Mohammed Ismail AI Emadi commented: "While applauding the success of key financial indicators, our core business teams are dedicated to building transaction pipelines that target the generation and maintenance of a sustainable income stream. Growth in AUM, along with the performance of our deals and managed portfolios, reflects our ongoing pursuit of an effective forward-looking strategy. Our client-centric approach continues to attract clients, and we have seen rising demand for bespoke investment products due to the nature of our unique and diversified offerings. We have also made several key strategic decisions to potentially further strengthen the Bank's financial position and operational performance, enabling us to introduce new offerings."